
  

 

                                                   П Р О Т О К О Л 

 

  25.08.2015                                    м.Черкаси                                                № 34   

                             

        засідання постійної комісії обласної ради з питань охорони здоров’я 

                                           материнства та дитинства 

 

Всього членів комісії – 9 

 

Присутні члени комісії: Губенко І.Я., Борецька Л.А.,   Крот В.І, Борисенко 

В.М., Уманець В.П. 

Відсутні: Добрянська І.Я.,  Журба С.В., Козак М.М.,  Павленко І.Ф. 

 

Запрошені: 

Лобас Михайло Віталійович – директор Департаменту охорони здоров’я 

облдержадміністрації; 

Найдан Олег Володимирович – заступник директора Департаменту охорони 

здоров’я облдержадміністрації; 

Митюк Тетяна Сергіївна – заступник директора Департаменту фінансів   

облдержадміністрації; 

Парамонов Віктор Володимирович – головний лікар КЗ «Черкаський обласний 

онкологічний диспансер» Черкаської обласної ради. 

На засіданні комісії присутні: 

Коваленко Валентина Михайлівна – голова Черкаської обласної ради; 

Кравцова Наталія Олегівна – перший заступник голови обласної ради. 

 

 

                                             ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

 

1.Про внесення змін до рішення обласної ради від 21.01.2015 №31-1/VІ «Про 

обласний бюджет на 2015 рік». 

 

Митюк Тетяна Сергіївна                          -заступник директора Департаменту 

                                                                        фінансів облдержадміністрації 

                    

2.Про обласну цільову соціальну програму протидії ВІЛ-інфекції/СНІДу на 

2015-2018 роки. 

 

Найдан Олег Володимирович                  -заступник директора Департаменту 

                                                                     охорони здоров’я облдержадміністрації 

 



3.Про обласну програму розвитку паліативної допомоги на 2015-2020 роки. 

 

Найдан Олег Володимирович                  -заступник директора Департаменту 

                                                                     охорони здоров’я облдержадміністрації 

4.Про хід виконання рішення обласної ради від 19.09.2014 № 34-5/VІ «Про 

обласну програму «Надання медичної допомоги хворим нефрологічного 

профілю на 2014-2017 роки». 

Найдан Олег Володимирович                  -заступник директора Департаменту 

                                                                     охорони здоров’я облдержадміністрації 

 

5.Про договір щодо закупівлі послуг з лікарської практики (медичні послуги з 

лікування амбулаторного в клініках методом діалізу) (вноситься депутатською 

групою «Гідність». 

 

Майборода Любов Володимирівна          -керівник    депутатської         групи  

                                                                      «Гідність» в обласній раді 

 

6.Про хід  виконання рішення обласної ради від 09.08.2013 № 24-4/VІ «Про 

обласну цільову соціальну  програму протидії захворюванню на туберкульоз на 

2013-2016 роки» у І півріччі 2015 року. 

 

Найдан Олег Володимирович                  -заступник директора Департаменту 

                                                                     охорони здоров’я облдержадміністрації 

 

7.Про лист начальника відділу правового забезпечення та кадрової роботи 

Праведника Олексія Петровича. 

 

 Губенко Інна Яківна                                  -голова постійної комісії з питань 

                                                                     охорони здоров’я, материнства  

                                                                     та дитинства 

 

Різне. 

 

Про звіт про виконання обласної комплексної програми щодо медичного, 

соціального забезпечення, адаптації, психологічної реабілітації, професійної 

підготовки (перепідготовки) учасників антитерористичної операції на 2015-

2017 роки (для ознайомлення). 

 

1.СЛУХАЛИ: Митюк Т.С. Про внесення змін до рішення обласної ради від 

21.01.2015 №31-1/VІ «Про обласний бюджет на 2015 рік». 



Доповідач прокоментувала запропоновані зміни до бюджету відповідно до 

проекту рішення, детальніше зупинилась на пунктах, що стосуються охорони 

здоров’я. Відповіла на запитання членів комісії. 

ВИСТУПИВ: Борисенко В.М., який запропонував підтримати даний проект 

рішення і внести на розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ: проект рішення «Про внесення змін до рішення обласної ради від 

21.01.2015 №31-1/VІ «Про обласний бюджет на 2015 рік» підтримати і внести 

на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 5; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

2.СЛУХАЛИ: Найдана О.В. Про обласну цільову соціальну програму протидії 

ВІЛ-інфекції/СНІДу на 2015-2018 роки. Олег Володимирович, зокрема, 

зазначив, що питання протидії ВІЛ-інфекції є одним  з пріоритетних напрямків 

державної політики у сфері охорони здоров’я і соціального розвитку та 

предметом міжнародних зобов’язань України у сфері протидії ВІЛ-інфекції. На 

сьогодні епідемічна ситуація характеризується високим рівнем поширення ВІЛ-

інфекції серед представників різних груп населення, насамперед, осіб, які 

належать до групи підвищеного ризику щодо інфікування ВІЛ, переважним 

ураженням осіб працездатного віку, нерівномірним поширення та зміною 

основного шляху передачі ВІЛ з парентерального на статевий. Проблеми, 

пов’язані з поширенням ВІЛ-інфекції, залишаються гострими, незважаючи на 

зусилля регіону. Кількість зареєстрованих випадків ВІЛ-інфекції щороку 

збільшується, при цьому рівень доступу до послуг з лікування, особливо серед 

представників груп підвищеного ризику щодо інфікування є низьким, а отже 

рівень смертності  від СНІДу залишається високим. 

ВИСТУПИЛА: Губенко І.Я. Вона наголосила на важливості прийняття 

програми, запропонувала підтримати даний проект рішення і внести на розгляд 

сесії. 

ВИРІШИЛИ: проект рішення «Про обласну цільову соціальну програму 

протидії ВІЛ-інфекції/СНІДу на 2015-2018 роки» підтримати і внести на 

розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 5; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 



3.СЛУХАЛИ: Найдана О.В. Про обласну програму розвитку паліативної 

допомоги на 2015-2020 роки. Доповідач зазначив, що метою Програми є 

створення та розвиток системи паліативної допомоги для забезпечення 

максимально можливої якості життя людини з невиліковною хворобою і 

обмеженим прогнозом життя шляхом раннього виявлення та контролю 

больового синдрому та інших проявів хвороби, усунення розладів фізіологічних 

функцій організму, соціальної, духовної, психологічної підтримки хворого та 

його рідних. Виконання Програми дасть змогу розпочати формування системи 

ефективної паліативної допомоги відповідно до потреб людей та міжнародних 

стандартів. Фінансування Програми здійснюватиметься на умовах спів 

фінансування з обласного та місцевих бюджетів області в межах видатків, що 

передбачені в цих бюджетах на утримання галузі охорони здоров’я, та інших, 

не заборонених чинним законодавством. 

ВИСТУПИВ: Уманець В.П., який сказав, що така  програма є досить 

актуальною, вона потрібна беззаперечно, це буде значним кроком у вирішенні 

проблем для хворих людей та їх рідних. 

Парамонов В.В., головний лікар обласного онкодиспансеру, зазначив, що 

вивчав досвід організації паліативної допомого у кількох країнах світу та деких 

містах України. Він підготував Концепцію створення центру медико-соціальної 

реабілітації (на основі законотворчих документів) та пам’ятку про 

індивідуальну програму реабілітації інвалідів (ІПР). Також Віктор 

Володимирович підготував для депутатів обласної ради буклети з  інформацією  

щодо організації та надання паліативної допомоги. 

Кравцова Н.О. зазначила, що вже протягом певного часу ведеться робота з 

організації заходів щодо надання паліативної допомоги; є люди, які готові 

вкладати кошти для реалізації паліативної допомоги хворим. Прийняття 

програми дасть можливість втілити в життя заплановані заходи. 

Губенко І.Я. запропонувала підтримати даний проект рішення і внести на 

розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ: проект рішення «Про обласну програму розвитку паліативної 

допомоги на 2015-2020 роки» підтримати і внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 5; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

4.СЛУХАЛИ: Найдана О.В. Про хід виконання рішення обласної ради від 

19.09.2014 № 34-5/VІ «Про обласну програму «Надання медичної допомоги 

хворим нефрологічного профілю на 2014-2017 роки». Доповідач сказав, що 

рівень захворюваності інтенсивно зростає, що пов’язано з багатьма факторами, 



у тому числі, є наслідком зростання гострих гнійно-запальних хвороб, зміни 

імунного статусу, екологічного неблагополуччя, гіпердіагностики в окремих 

регіонах області. В усіх містах та районах області наказами по закладах 

призначено позаштатні районні та міські нефрологи із числа лікарів 

терапевтичного профілю. На них покладено відповідальність за організацію 

роботи нефрологічної служби, правильність та достовірність формування  

реєстру хворих з хронічною хворобою нирок та надання консультативної 

допомоги з питань сучасних підходів до діагностики та лікування 

нефрологічної патології. 

 В області функціонує 60  нефрологічних ліжок. Переважна їх більшість 

(67%) зосереджена в обласній лікарні; за структурою госпіталізації 

переважають хворі на хронічний пієлонефрит та хронічну ниркову 

недостатність.  

 Забезпечення лікарями-нефрорлогами на 10 тис. населення в області – 0,1, 

в Україні – 0,09. 

 Забезпечення діалізними апаратами на 100 тис. населення в області у 2014 

році – 2,4, по Україні – 2,3. 

 Вперше взятих на лікування методом гемодіалізу в області 58 хворих. 

 Всього проведено діалізів у відділенні гемодіалізу КЗ «Черкаська обласна 

лікарня Черкаської обласної ради та її філіях за І півріччя 2015 року 10 985 

процедур, це на 629 діалізів більше, ніж у 2014 році. 

 За І півріччя 2015 року забезпечення лікарськими засобами та виробами 

медичного призначення для проведення процедур гемодіалізу проведено на 

загальну суму 17 298 776 грн. 

 В області створено реєстр хворих з хронічною хворобою нирок, останні 

роки кількість хворих збільшилась, в тому числі, з нирковою недостатністю. 

ВИСТУПИЛА: Борецька Л.А. Вона запропонувала надану інформацію взяти до 

відома, продовжити контроль за виконанням програми та, відповідно до плану 

роботи ради, внести на розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 

19.09.2014 № 34-5/VІ «Про обласну програму «Надання медичної допомоги 

хворим нефрологічного профілю на 2014-2017 роки» взяти до відома, 

продовжити контроль за виконанням програми та, відповідно до плану роботи 

ради, внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 5; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 



5.СЛУХАЛИ: голову постійної комісії Губенко Інну Яківну, яка повідомила, 

що проект рішення «Про договір щодо закупівлі послуг з лікарської практики 

(медичні послуги з лікування амбулаторного в клініках методом діалізу)» 

підготовлений депутатом обласної ради Л.В. Майбородою, вона є доповідачем з 

даного питання. Про дату і час засідання комісії вона була повідомлена 

своєчасно, але на засіданні комісії відсутня. Інна Яківна зачитала проект даного 

рішення і зазначила, що порушене питання є важливим, над ним треба 

працювати і вирішувати. У членів комісії та присутніх виникли запитання та 

зауваження, оскільки проект рішення підготовлений не зовсім коректно. 

ВИСТУПИВ: Борисенко В.М. Він запропонував повернути проект рішення на 

доопрацювання і розглянути на одному з наступних засідань  комісії. 

ВИРІШИЛИ: проект рішення «Про договір щодо закупівлі послуг з лікарської 

практики (медичні послуги з лікування амбулаторного в клініках методом 

діалізу) (вноситься депутатською групою «Гідність»)» повернути на 

доопрацювання і розглянути на одному з наступних засідань комісії. 

Голосування: 

«За» - 5; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

6.СЛУХАЛИ: Найдана О.В. Про хід  виконання рішення обласної ради від 

09.08.2013 № 24-4/VІ «Про обласну цільову соціальну  програму протидії 

захворюванню на туберкульоз на 2013-2016 роки» у І півріччі 2015 року. 

Олег Володимирович, зокрема, зазначив, що протягом І півріччя 2015 року 

було проведено 2 засідання обласної ради з питань протидії туберкульозу та 

ВІЛ-інфекції/СНІДу, де розглядались питання фтизіатричного профілю. Стан 

забезпечення лікарями-лаборантами протитуберкульозної служби на 01.07.2015 

становить 69%, лаборантами з середньою освітою – 82,1%. Відповідно до плану 

роботи Департаменту охорони здоров’я на базі КЗ «ЧОПТД» ЧОР протягом І 

півріччя  здобули та удосконалили знання з питань профілактики, діагностики 

та лікування туберкульозу 14 лікарів первинної ланки. Протягом звітного 

періоду з метою виявлення туберкульозу методом мікроскопічної діагностики в 

загально лікувальній мережі було обстежено 5 717 осіб та виявлено 72 

бактеріовиділювачів, що становить 1,26% до обстежених 

ВИСТУПИВ: Уманець В.П. Він запропонував інформацію взяти до відома і 

пробовжити контроль за виконанням даного рішення. 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 

09.08.2013 № 24-4/VІ «Про обласну цільову соціальну  програму протидії 

захворюванню на туберкульоз на 2013-2016 роки» у І півріччі 2015 року взяти 

до відома і продовжити контроль за виконанням даного рішення. 



 

Голосування: 

«За» - 5; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

7.СЛУХАЛИ: Губенко І.Я. Про лист начальника відділу правового 

забезпечення та кадрової роботи Праведника Олексія Петровича. Інна Яківна 

зачитала  лист, в якому начальник відділу правового забезпечення та кадрової 

роботи обласної ради прокоментував питання правомірності припинення дії та 

зняття з контролю рішень обласної ради, а саме,  відповідно до закону 

«…вирішення питання щодо припинення строку дії рішення ради належить 

виключно до компетенції обласної ради за висновком профільної комісії». 

ВИСТУПИВ: Борисенко В.М., який підсумував думку членів комісії, що проект 

рішення щодо закриття чи припинення дії певної програми (рішення обласної 

ради) доцільно готувати профільному департаменту разом з підготовкою 

інформації про стан виконання програми. 

Пропозиція підтримана одноголосно. 

 

Різне. 

 

Голова комісії ознайомила членів комісії із звітом про виконання 

обласної комплексної програми щодо медичного, соціального забезпечення, 

адаптації, психологічної реабілітації, професійної підготовки (перепідготовки) 

учасників антитерористичної операції на 2015-2017 роки. 

 

 

Голова комісії                                                                                    І.Я. Губенко 

 

Секретар комісії                                                                            В.М. Борисенко 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


